
Til Magistratsafdelingen for Teknik og Miljø:

10 dages forespørgsel

Grundvandsbeskyttelse i den kommende kommuneplan.

Dato: 11. Februar 2024

I løbet af det seneste år har der været en uhensigtsmæssig forvirring og derefter debat, omkring
visse formuleringer i den nuværende kommuneplan omkring bebyggelse i 300 meter zone. Dette har
skabt usikkerhed blandt forvaltning, byplanlæggere og politikere. Denne usikkerhed har vist et
presserende behov for klarhed og præcision i vores kommende planer, især i takt med at vi bevæger
os mod udformningen af Kommuneplan 2025.

Socialdemokratiet erkender vigtigheden af at have en velstruktureret og tydeligt formuleret
kommuneplan, som ikke blot imødekommer nutidens behov men også fremtidssikrer vores by og det
vi bor ovenpå; vores grundvand.

Derfor ønsker vi med denne forespørgsel at få afklaret følgende punkter, som vi finder essentielle for,
at vi alle kan arbejde målrettet og effektivt med kommuneplan 2025 og tænker det sammen med
fremtidens grundvandsbeskyttelse.

● Hvordan kan forvaltningen sikre den samlede grundvandsbeskyttelse uden at "kæmpe" fra
lokalplan til lokalplan?

● Hvor vigtige er 300-meters zonerne ifølge forvaltningen i vores bestræbelser for beskyttelse
af den samlede grundvandsforekomst? Er nogle boringer vigtigere end andre?

● Hvordan sikres grundvandet i den nye kommuneplan 2025, hvis der ønskes byudvikling
inden for 300-meters beskyttelseszoner og sårbare arealer?

● Hvad er den samlede og årlige administrative omkostning til implementering af indsatsplan
og jordfond?

● Hvordan sikrer forvaltningen, at blågrønne parker og indsatsplanerne supplerer hinanden for
beskyttelsen af grundvandet?

● Hvordan sikrer vi os, at vi kan sadle om i tide, hvis vejen med frivillige aftaler igen går i stå?
● Er der tilfælde, hvor forvaltningen har skønnet, at der kunne laves en dispensation fra

300-meters zonen? Hvis ja, hvorfor, hvordan og hvornår?

På vegne af Socialdemokratiet

Steffen Wich og Jesper Kjeldsen


